
Vážení diskutující, ještě jednou si Vás dovoluji požádat, abyste si pročetli první stranu 
dotazníku k frekvenci svozu směsného odpadu. Onu první stranu tohoto dotazníku 
přikládám, viz níže…Dotazník bude podkladem pro rozhodování o svozu odpadu pro rok 
2022! 

Škoda, že se nikdo z Vás diskutujících, na FB „To nejlepší z Holasic“, neúčastnil doposud 
jediného jednání zastupitelstva obce Holasice, kde byla tato problematika minimálně 4x 
projednávána, o problematice svozu popelnic, sběrném dvoře bylo minimálně 10x psáno 
v obecním Zpravodaji. 

V souvislosti s diskusí upozorňuji na znění § 184 odst. 1 a 2 trestního zákoníku a žádám Vás, 
abyste se někteří z Vás oprostili od veřejných pomluv, které na tomto fóru prezentujete, 
nebo tyto doložili relevantními důkazy! Nerada bych se domáhala ochrany svých práv právní 
cestou.  

Na vysvětlenou dodávám, že pan Ungr, který pracoval ve sběrném dvoře do 30.4.2021 není 
můj blízký rodinný příslušník; v dozorčí radě společnosti KTS EKOLOGIE, s.r.o., nejsem jako 
fyzická osoba, ale zastupuji obec, která je společníkem, stejně jako jiné členské obce, na 
tvorbu cen nemá vliv dozorčí rada, ale jednatelé této společnosti. Členství v této dozorčí 
radě je BEZPLATNÉ, veškerá jednání rady či valné hromady KTS EKOLOGIE se účastním ve 
svém volném čase a bez nároku na jakoukoli finanční odměnu atd. (takto bych mohla 
pokračovat celý den, ale pak by nezbýval čas na konstruktivní práci pro naši obec). 

Doufám, že tímto příspěvkem předejdeme dalším (zbytečným) diskusím a na všechny z Vás, 
kteří jste se k této problematice vyjadřovali, se těším na podzimním jednání zastupitelstva 
obce Holasice, kde budete moci své názory prezentovat nejen před zastupiteli obce 
Holasice.  
 

 

 

V Holasicích 20.7.2021    Mgr. Lenka Ungrová, starostka obce 

 

VÝSLEDKY TŘÍDĚNÍ ODPADU, NÁKLADY NA SVOZ ODPADU 

Již více než tři roky běží v naší obci nový systém třídění a svozu odpadu. Každá domácnost, která měla 

zájem, dostala bezplatně nádoby na papír, plast a bioodpad přímo ke svým domům. Rádi bychom vás 

touto cestou informovali, jak je systém úspěšný, co obec svoz odpadu stojí a jaké změny by mohly 

v budoucnu proběhnout. Součástí tohoto letáčku je pak i dotazník k frekvenci svozu směsného 

odpadu. Od ledna 2021 se frekvence jeho svozu snížila z 1x14 dní na 1x28 dnů z důvodu opravy 

mostu přes železniční koridor, což většina občanů pochopila, ale je také část občanů, kteří toto 

opatření nepřijali s pochopením. Věnujte tedy, prosím, pozornost následujícím řádkům, tak abyste 

měli dostatek podkladů pro vaše rozhodnutí, jak dál s četností svozu SKO. 

Díky Vám se podařilo ve srovnání s rokem 2016 snížit množství směsného komunálního odpadu o 

více než 68 tun. Tedy na jednoho občana o 73 kg, což není vůbec špatný výsledek. Množství tříděných 

odpadů se podařilo navýšit o 167 tun, z čehož byla více než polovina bioodpadu. Za to vám patří 



velký dík, že se v Holasicích odpady opravdu třídí! Detailní porovnání jednotlivých roků můžete vidět 

na níže uvedených grafech. 

   

S odpady jsou také spojeny náklady na svoz a jejich využití (papír, plast, bioodpad) či odstranění 

(SKO). Stejně tak jsou náklady spojeny s provozem sběrného dvora, který je pro vás k dispozici zcela 

ZDARMA. Odpady stojí obec nemalé prostředky a relativně velkou sumu doplácí z jiných kapitol 

rozpočtu. Níže jsou uvedeny příjmy a výdaje na odpadové hospodářství naší obce za poslední 4 roky, 

kdy se navyšuje neustále jednak hodnota lidské práce a rostou i ceny za likvidaci či využití 

jednotlivých odpadů. Jak můžete vidět, pokud by měli občané zaplatit veškeré poskytované služby, 

byla by výše místního poplatku místo 600,- resp. 500,- téměř 1050,-. Tato situace není dlouhodobě 

udržitelná. 

Rok 
Příjem 

z místního 
poplatku 

Příjem od 
EKOKOM za 

třídění 

Celkové 
náklady na 

odpady 

Rozdíl 
hrazený 

z rozpočtu 
obce 

Rozdíl 
přepočítaný 
na 1 občana 

2017 567 910 Kč 9 164 Kč 623 460 Kč 46 386 Kč 41 Kč 

2018 568 497 Kč 178 609 Kč 1 086 347 Kč 339 241 Kč 292 Kč 

2019 591 485 Kč 232 426 Kč 1 237 482 Kč 413 571 Kč 347 Kč 

2020 612 003 Kč 232 578 Kč 1 415 090 Kč 570 509 Kč 467 Kč 

Jednou z cest, jak ušetřit, je disciplinovanost občanů při třídění odpadů a využívání veřejných 

sběrných hnízd. Často se stává, že v kontejnerech na papír, plast či bioodpad není to co tam patří, ale 

směsný odpad. Zvláště v lokalitě Čtvrtě jsou vytříděné odpady ve sběrných hnízdech znehodnocovány 

jinými odpady a tyto pak musí být zlikvidovány jako směsný odpad, který bude čím dál dražší. 

Další cestou je pak omezení frekvence svozu směsného odpadu. Rekonstrukce železničního nadjezdu 

nám dává možnost vyzkoušet si, zda bychom svoz SKO s četností 1x28 dní zvládli nebo zda je to pro 

občany problém a v roce 2022 se vrátíme k frekvenci svozu 1x14 dní či 1x21 dní při navýšení 

místního poplatku za odpady. 

Prosíme vás tímto o vyplnění přiloženého dotazníku a odevzdání na obecní úřad nejpozději do 

31.8.2021. Dotazník bude podkladem pro rozhodování o svozu odpadu pro rok 2022.   

   

Děkujeme!       Lenka Ungrová, starostka obce 
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